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[Conrad Kofoed.] 
man har i landkommunerne, vil betyde, at 
de skal sidde hele påsken og udarbejde 
valglister og lignende. De har nu i denne 
måned haft beskæftigelse nok med skatte- 
ligning og lignende, så det ville være kær- 
komment, om valget blev udsat. 

Det er et spørgsmål, som jeg har fået 
stillet derhjemmefra, og hvis det var muligt, 
ville jeg gerne høre, hvad den højtærede 
indenrigsminister har dertil at bemærke. 

Indenrigsministeren (Søren Olesen): Til 
det spørgsmål, som det ærede medlem hr. 
Conrad Kofoed stillede, må jeg svare, at 
vi i ministeriet har overvejet det og mener, 
at der ikke skulle være nogen vanskeligheder 
for kommunerne. Man bruger jo folketings- 
valglisterne også til amtsrådsvalg, og disse 
folketingsvalglister er udarbejdet i februar 
måned, har ligget til eftersyn og er altså 
fuldt up to date. Det eneste, man skal gøre, 
er, at man skal lave en tillægsliste over dem, 
som fylder år mellem den 1. februar og 
den 28. april, hvis valget altså bliver den 
dag. Da det kun kan dreje sig om meget 
få i landkommunerne, har vi ment, at det 
vil være et meget lille arbejde at finde disse 
få, der er flyttet inden for dette tidsrum, 
eller som har fyldt år og har opnået valg- 
retsalderen inden for det tidsrum, så efter 
de overvejelser, vi har haft i ministeriet, 
skulle der ikke være nogen vanskelighed 
ved at afholde valget den 28. april, hvis 
altså den dag bliver fastsat; vi kan jo ikke 
fastsætte den endeligt, før lovforslaget er 
vedtaget og loven stadfæstet. 

Udvalgets ordfører (Johs. E. Larsen): 
Jeg kan i tilslutning til den højtærede in- 
denrigsminister sige, at det forekommer 
mig ikke, at det kan være noget overvæl- 
dende arbejde, kommunerne bliver bebyrdet 
med ved at skulle supplere valglisterne. Der 
er i denne sag udfoldet stærke bestræbelser 
for at få fællesskabets ophævelse fremmet, 
og jeg må sige, at vi har arbejdet næsten 
ekstraordinært stærkt herinde i folketinget 
for at kunne imødekomme de lokale ønsker 
i så henseende. Jeg mener derfor, at vi nu 
må søge sagen helt ajourført ved, at amts- 
rådsvalgene på Bornholm afholdes så hur- 
tigt, som det kan lade sig gøre, således at 

amtsrådene derovre hurtigst muligt kan 
komme til at fungere på normal vis. Vi vil 
derfor anbefale den højtærede indenrigs- 
minister, at man fastholder den 28. april 
som valgdag for amtsrådsvalgene på Born- 
holm. 

Poul Sørensen: Da mit partis ordfører 
desværre på grund af sygdom ikke kan være 
til stede, vil jeg gerne slutte op bag ønsket 
om at udskyde valgdagen til den 12. maj. 
Der er rettet henvendelser fra mange sider 
på Bornholm om at imødekomme dem på 
dette område, og derfor vil jeg gerne støtte 
denne tanke. Men nu får vi forhåbentlig 
lejlighed til i udvalget mellem anden og 
tredje behandling at drage spørgsmålet 
frem, måske i et samråd med den højtærede 
indenrigsminister. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-9 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Da der er fremsat ønske om 
fornyet udvalgsbehandling, vil lovforslaget 
være at henvise til fornyet behandling i 
udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om tillæg til lov om indførelse 
af dansk kirkelovgivning i de sønderjyske 
landsdele. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3527). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredje 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 
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Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning vedrørende en midlertidig 
ordning af spørgsmålet om Færøernes fiskeri- 
grænse. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3777). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 115 stemmer; 5 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Der vil nu blive givet uden- 
rigsministeren meddelelse om denne ved- 
tagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i lov om rettens pleje. (Ændringer i 
politikredsinddelingen). 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3520). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Edel Saunte): Ud- 
valget har afholdt 1 møde og indstiller lov- 
forslaget til vedtagelse uændret. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 125 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i jagtloven. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3555, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg B. 
sp. 795). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Holger Eriksen): Det 
fremgår af betænkningen, at man har rejst 
det spørgsmål, om jagtforsikringen ikke 
burde dække alle ulykker fremkaldt ved 
brugen af jagtvåben, naturligvis under for- 
udsætning af, at de er forvoldt af en person, 
der har løst jagtkort. Baggrunden herfor er, 
at det kan tænkes, at der kan finde jagt- 
ulykker sted under prøveskydning med ge- 
værer eller under rejse til og fra jagten. An- 
tallet af den slags ulykker er uendelig ringe, 
og derfor ville den større præmie, der skulle 
betales, praktisk talt intet betyde, men som 
det er nu, er der en del, der tegner en privat 
forsikring bare med henblik på sådanne 
ulykker, og den er naturligvis betydelig 
dyrere, end den ville være, hvis den var 
obligatorisk. Det er derfor, man har været 
enig om også at henlede den kommende 
kommissions opmærksomhed på dette spørgs- 
mål. 

I øvrigt skal jeg på udvalgets vegne an- 
befale lovforslaget til vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 130 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 


